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22 мая 2024 г.

Návrat Volhy, růst prodejů ruských aut a nedostatek
mědi pro elektromobily

putin-today.ru/archives/207641

1. Nové Volgy brzy vyrazí na silnice. Řada modelů je již hotová,
zbývá jen spustit sériovou výrobu ( odkaz ):

Na výstavě Digital Industry of Industrial Russia byla poprvé
představena nová řada vozů Volga, premiér Michail Mishustin
navštívil stánek značky.

Vozy se budou vyrábět ve třech třídách: Volga C40 - třída D sedan,
Volga K30 - crossover třídy C, Volga K40 - crossover třídy D Budou
se vyrábět v místě automobilového clusteru Nižnij Novgorod.

Všechny tři modely využívají moderní benzinový motor o výkonu 188
koní (300 Nm) a sedmistupňovou automatickou převodovku. Vozy
jsou vybaveny inteligentními asistenčními systémy pro řidiče a do
multimediálního systému byly integrovány domácí služby oblíbené
mezi ruskými majiteli automobilů.

Výroba vozů Volha začne v roce 2024, od roku 2025 - v režimu
plného cyklu.

Mišustin poznamenal, že nová auta vypadají moderně. Premiér
zároveň upozornil na nutnost lokalizovat výrobu nejprve alespoň
těch strojních součástí, které nejsou technologicky složité.

„Kde se vyrábí váš volant, Číňani? Kéž by byl volant ruský. Není to
tak obtížné jako lokalizace krabice a všech ostatních prvků,“ řekl šéf
vlády.

 
Domnívám se, že lokalizace je nyní čistě ekonomickou záležitostí.
Pokud je ziskové vyrábět volant v Rusku, bude se vyrábět v Rusku.
A tady je otázka samozřejmě i pro vládu. Může si být ruský
podnikatel jistý, že na něj nebude náhle tlačit zvýšení daní nebo

https://www.putin-today.ru/archives/207641
https://dzen.ru/away?to=https%3A%2F%2Fria.ru%2F20240521%2Fvolga-1947371233.html


2/5

digitalizace? Za poslední dva roky jsem viděl dost zkrachovalých
malých klenotníků, kterým zkorumpovaní úředníci ze Státní dumy
zvýšili daně a kteří byli příslušnými regulačními úřady nuceni utrácet
za programátory nemalé peníze. Dobře rozumím obchodníkům, kteří
otevírají nové továrny na výrobu podmíněných volantů pouze tehdy,
když zisky slibují, že se jim vrátí rizika spojená s rozmary státu.
Mimochodem, když už budeme vyrábět Volhu, bylo by fajn oživit
Russo-Balt, sériově vyráběné auto z dob ruského impéria. „Russo-
Balts“ se vyráběly v Rize a Petrohradu, ale nyní se s tímto úkolem
vypořádá sám Petrohrad. Do roku 2022 se korejské a japonské vozy
(Hyundai, Nissan, Toyota) montovaly v Petrohradu, nyní byly tyto
továrny částečně restartovány (odkaz), ale úplná obnova
petrohradského automobilového průmyslu bude vyžadovat značné
úsilí. Doufám, že někteří z nových majitelů závodů budou přemýšlet
o Russo-Balt.

2. Další známka vzestupu ruské ekonomiky. Poptávka po gazelách a
dalších lehkých užitkových vozidlech letos na jaře prudce vzrostla (
odkaz ):

Na konci dubna se v Rusku prodalo 9 374 nových lehkých
užitkových vozů. Dubnový výsledek tohoto segmentu
automobilového trhu byl o 3,4 % vyšší než březnový. Srovnáme-li to
s výsledkem před rokem, pak oproti dubnu 2023 trh LCV vzrostl o
30,8 %.

Lídrem z hlediska objemu prodeje lehkých užitkových vozidel
zůstává domácí GAZ. V dubnu vlastní více než polovinu (56 %) trhu,
což představuje 5 241 jednotek. Další tři pozice v žebříčku obsadily
také ruské značky - UAZ (1 602 kusů), Sollers (833 kusů) a Lada
(697 kusů). Všechny ruské automobilky zvýšily tržby.

Pětici s velkým náskokem uzavírá čínský Dongfeng (184 kusů, mírný
pokles prodejů).

https://dzen.ru/away?to=https%3A%2F%2Ft.me%2Fsdelanounas_ru%2F36795


3/5

Mezitím AvtoVAZ, stále hlavní ruský výrobce automobilů, nastavuje
každý měsíc nové prodejní rekordy ( odkaz ):

AvtoVAZ vykázal v dubnu nejlepší prodejní výsledek za posledních
12 let.

V dubnu prodal AvtoVAZ na ruském trhu 45 551 osobních a lehkých
užitkových vozů Lada – o 64,8 % více než o rok dříve. Jde o nejlepší
prodejní výsledek za posledních 12 let. Na konci čtyř měsíců roku
2024 prodali ruští prodejci Lada 137 114 vozů, což je o 49,2 % více
než ve stejném období loňského roku, uvádí tisková služba
automobilky.

Nejprodávanějším automobilem AvtoVAZ v dubnu zůstává Lada
Granta, kterou si vybralo 21 429 kupujících (+7,7 %). Nejoblíbenější
a cenově dostupný model značky tak dosáhl vrcholu prodejů ve své
historii.

Pamatujete si, jak v roce 2022 mezi sebou soupeřili blogeři se
zaměřením na Západ, aby nám řekli, že AvtoVAZ skončil, že ruský
automobilový průmysl byl rozdrcen sankcemi, že odstavené továrny
se už nikdy nespustí? Jako obvykle se nepřátelé Ruska mýlili a já
měl pravdu. Počkejte pár let a uvidíte (s vysokou mírou
pravděpodobnosti) splnění další mé předpovědi: ceny aut (s
přihlédnutím k inflaci) klesnou.

3. Vyhlídky na přechod západních zemí na „zelenou“ energii a
produkci ropy jsou stále vágní, už jen proto, že na to prostě není
dostatek potřebných materiálů. Aby bylo možné přejít pouze v USA
na elektromobily a větrné turbíny (bez zohlednění potřeb jiných
zemí), bude se muset celosvětová produkce mědi více než
zdvojnásobit ( odkaz ):

Studie University of Michigan zjistila, že poptávka po mědi pro
přechod USA na čistou energii převyšuje výrobní kapacitu. Zákon o
snižování emisí uhlíku nařizuje, že všechna vyrobená vozidla musí
být do roku 2035 elektrická. Elektrické vozidlo však vyžaduje 3-5krát
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více mědi než vozidlo se spalovacím motorem, nemluvě o mědi
potřebné pro modernizaci sítě. I pro udržení současné úrovně
spotřeby se musí produkce tohoto kovu od roku 2018 do roku 2050
zvýšit o 115 %. Tato úroveň ale rychle roste, což klade za úkol
mnohonásobné zvýšení produkce mědi a s tím budou mít Spojené
státy vážné problémy.

Studie zkoumala 120 let globálních dat od společností těžící měď.
Tento kov těží více než 100 společností na šesti kontinentech. Vědci
pak modelovali, kolik mědi by se mohlo vyrobit do konce tohoto
století. Spočítali také, kolik mědi by potřebovala americká
energetická infrastruktura a vozový park k přechodu na obnovitelné
zdroje energie. Bylo zjištěno, že požadavky na takový přechod by
přesáhly současnou výrobní kapacitu měděných dolů. Jedním z
důvodů nedostatku kovu je zdlouhavý proces získávání povolení k
těžbě. Od objevení nového ložiska mědi po získání povolení ke
stavbě dolu uplyne v průměru 20 let.

I pro udržení současné úrovně spotřeby mědi (bez zohlednění
přechodu na čistou energii) od roku 2018 do roku 2050 by se
produkce musela zvýšit o 115 % ve srovnání s veškerou mědí
vytěženou v historii lidstva do roku 2018. Splnění požadavků na měď
plynoucí z elektrifikace globálního vozového parku bude vyžadovat,
aby se v příštích několika desetiletích každý rok zprovoznilo až šest
nových velkých měděných dolů. Asi 40 % produkce nových dolů
bude potřeba pro modernizaci elektrické sítě související s
elektrickými vozidly.

Běžná Honda Accord tedy vyžaduje 18 kg mědi a elektrická Honda
Accord téměř 90 kg mědi. Pobřežní větrné turbíny vyžadují 10 tun
mědi a pobřežní větrné turbíny vyžadují dvojnásobek.

Dám americkým vědcům jednoduché řešení problému. Potřebujeme
poslat hvězdnou loď Elona Muska k nějakému měděnému asteroidu
a pak ji udeřit na Zemi někde v Arizoně, daleko od obydlených
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oblastí. Mědi z asteroidů je dost na to, aby každý obyvatel planety
získal nejen samostatnou Teslu, ale také samostatný větrný mlýn.

Oleg Makarenko 
 https://dzen.ru
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